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NOTA 

Verslag sessie congres #Jeugdwerkwerkt 
Datum: 6 juni 2023 

Jeugdwerkeffect: buurt 

 

Wat er is gebeurd in de sessie? Wat hebben jullie gedaan/gehoord/beleefd? Omschrijf in 5 a 10 zinnen 

 

Dieter Wouters, burgemeester van Wuustwezel las zijn brief naar jeugdwerkers voor. Daarin omschrijft hij 

hoe zijn politieke carrière is opgebouwd rond drie betogingen: als 9-jarige om hun kamp op het lokaal 

speelplein te beschermen en als jongere om te protesteren tegen de sluiting van het lokale jeugdhuis. Tot 

slot stond hij enkele jaren geleden als burgemeester aan de andere kant van die betoging toen hij het 

personeelsstatuut wilde wijzigen. De oproep die hij hiermee wil doen: onderneem actie, want lokale besturen 

hebben die actie nodig én je kan bij hen terecht met je signalen. Nog voor het tot een verzuchting of 

betoging komt: ga in dialoog, laat van je horen en zorg voor reactie. 

 

Hierop kwam een reactie van de panelleden (Tom van Toestand vzw, Inge van Larf & Kazematten vzw en 

Ellen van Chirojeugd Vlaanderen) over de manier waarop hun jeugdwerkorganisaties actie voeren en in 

dialoog gaan, en welke uitdagingen ze hier nog voor zien, voor zichzelf en voor lokale besturen. 

 

Interessante quote(s) uit de sessie 

 

 Ellen (ChiroJeugd Vlaanderen): ik denk dat we niet mogen onderschatten dat jeugdwerk naast kinderen 

en jongeren ook effect heeft op ouders. Als volwassene vrienden maken is niet evident, maar via 

klasactiviteiten, eetfestijnen, ook activiteiten van jeugdwerk kan dat bloeien. Dat is misschien nog iets 

waar meer op ingezet mag worden. 

 Tom (Toestand vzw): We moeten ook blijven nadenken over: hoe haal je drempels weg om zo veel 

mogelijk buurtbewoners te betrekken. Traditionele manieren van vergaderen, overleggen, activiteiten 

organiseren zijn gebaseerd op vrij ontoegankelijke methodes. Je moet tijd kunnen vrijmaken, 

verschillende uren aan een tafel gaan zitten: het heeft een vrij academische stijl. Dat gaat niet enkel 

over jeugdwerk, dat gaat over elke vorm van beslissen. De standaardmanier om te wegen op beleid, is 

niet voor iedereen evident. Met een minister praten is best een grote stap voor veel mensen, ook al staat 

die vlak naast je.  

o Reactie Dieter (burgemeester Wuustwezel): Als overheid doen we dat inderdaad niet altijd 

goed. We zeggen vaak: ze hebben de kans gekregen op inspraak en die niet genomen. Maar 

wat we niet doen zijn die drempels wegnemen: enkel wie past binnen die ‘vergadercultuur’ 

zal participeren en hun recht op inspraak opeisen. 

 Inge (Kazematten vzw): Waar ik ook op wil terugkomen, is het aspect rond falen in je brief. Falen is niet 

evident: als jongeren met een idee komen, vragen of ze iets willen maken, voelen we de druk dat het 

wel zichtbaar moet kunnen zijn. En als falen een optie mag zijn, zou daar meer ruimte mogen zijn. Dat is 

iets wat ik aan beleidsmakers wil meegeven. 

 Tom (Toestand vzw): Je moet het niet altijd zelf doen. Werk samen met andere organisaties. Je kan het 

faciliteren, maar je hoeft niet alles zelf aan te bieden.  

 Ellen: Buurtwerk is breder dan twee straten rond je blok, zeker in een stad. 
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 Ellen (ChiroJeugd Vlaanderen): Wij denken al na over hoe we tijdens de lokale verkiezingen als 

jeugdwerk een rol kunnen spelen. Ik denk dat we daar elkaar ook de hand moeten reiken, en als een 

front naar jeugd communiceren. Maar daar mis ik ook vanuit beleid de boodschap dat jeugdwerk meer is 

dan fun en alcohol en chiro’s en scouts. Er is dus nood aan een ander beeld van jeugdwerk bij 

beleidsmakers, om meer samen een front te vormen. 

 

Wat heeft jou verrast? Wat onthoud je? 

 

De bereidheid van zowel de burgemeester als jeugdwerkers zelf om kritisch naar hun eigen sector te kijken en 

te bedenken hoe ze elkaar meer de hand kunnen reiken om de buurt te versterken. De oproep van de 

burgemeester leek me dus niet nodig: hier zaten al mensen die uit zichzelf in dialoog willen gaan en daar 

zoveel mogelijk buurtbewoners bij willen betrekken door drempels te verlagen voor hen. 

 

Waar kwamen veel vragen/reacties over?  

 

Binnen het panelgesprek: over het drempels weghalen voor mensen om ergens binnen te komen, ergens 

betrokken in te zijn. Want pas zo krijg je hun signalen mee. 

Vanuit publiek: geen, geen tijd voor. 

Sfeerbeeld van de sessie – foto (of schets      )  

 

 

 

  


